

Beiband 2

H.I S. 41

bitte wenden!

1316 um September 29 [circa festum sancti Michaelis archangeli]. [89]

Theodericus, Bischof von Paderborn, bekennt, daß der Warburger Bürger Johannes de Geismaria mit Einwilligung des Bischofs und mit Zustimmung Johannis, plebani novi oppidi ibidem in ecclesia s. Johannis Baptistae einen Altar dotiert hat ob honorem Dei omnipotentis, beatae Mariae virginis, beati Georgii martyris et omnium sanctorum; er gab: duos mansos in villa Enghere sitos sibi pleno iure attinentes cum omnibus suis pertinentiis et usufructibus, damit am Altare sua, Grethe uxoris suae, Bertholdi et Berthradis parentum eius, aller Erben und Miterben: necnon illorum, sive in praesenti sive in futuro detineantur seculo, qui eidem Johanni in bello et in conflictu contra hostes ecclesiae Padibornensis iuxta Desenborgh fideliter ac viriliter astiterunt, Gedächtnis begangen werde. Das Gedächtnis aller soll am Tage vor Allerheiligen begangen werden: illo nempe die Dominus dedit victoriam de hostibus suis populo Warburgensi. Der Geistliche, der den Altar besitzt, hat keine weiteren Verpflichtungen: sed duntaxat altare suum provida sollicitudine respiciet, ubi qualibet feria secunda pro defunctis et omni feria quarta pro conservatione salutis castellanorum et civium Warburgensium, reliquisque diebus, prout tempus requisierit et ipse commode potuerit, missas dicat hora debita et sibi competenti. An den Tagen, wo eine Beerdigung stattfindet, darf er erst nach dem Offertorium der letzten Seelenmesse zu feierbrieren anfangen. Die Oblationen an dem Altare hat der Altarist mit dem Pfarrer zu teilen. Der Bischof gibt dem Johannes von Geismar, seiner Frau Grete, den Eltern Berthold und Berthradis das Recht, sich bei dem dotierten Altare beerdigen zu lassen: ita quod dies obitus eorundem et in vigilia sancti Martini episcopi, Ricquini de Dalhem, patris uxoris Johannis, memoriae et anniversarii cum defunctionum officio solemniter peragantur. Der Stifter und seine Erben erhalten das Recht, und zwar haeres senior et in linea consanguinitatis propinquior den Altar einer geeigneten Persönlichkeit zu verleihen. Wenn über das Verleihungsrecht unter den Erben Streit entsteht, sollen die Konzilien beider Städte darüber beraten und entscheiden. Die Erben sind an diese Entscheidung gebunden. Et, si processu temporis successio heredum dicti Johannis totaliter sublata fuerit, consules oppidorum de universitatibus suis tres viros, duos videlicet de novo et unum de veteri oppido idoneos ac fide dignos munera et carnalitatis affectum non sequentes assument et eligent, qui praedictum altare aliqui viro idoneo et bonae famae ipsis vel altero ipsorum consanguinitatis vel affinitatis genere non astricto conferant. Der Bischof siegelt und der Pfarrer Johannes zum Zeichen seines Einverständnisses.

Actum et datum.

Abschrift im Ms. der Visitation des Bischofs Theodor Adolph im Archidiaconate des Domkantors fol. 344 sqq.